
    P r o t  o k ó ł   Nr III /2010 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 9 grudnia  2010 r. 

 

Początek sesji godz. 11.30     zakończenie – godz. 13,20 

 

 

Radni obecni : 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. NiemiecWojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna  

14. Tutak Piotr 

15. Węgrzyn Maria  

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Sekretarz Gminy      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca prawny      - Pani Agata Kustra Frączek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów Urzędu Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

 

 

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 4. Interpelacje radnych.. 

 5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy.  

 7. Wolne wnioski i zapytania.  

 8. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

 9. Zakończenie sesji.  

 

 

Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny i na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych.  
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Ad. 2. Nie wniesiono propozycji zmian do ustalonego porządku obrad.  

 

Ad. 3. Do protokołu  z poprzedniej  sesji nie wniesiono poprawek i uwag,  

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował radnych , że zgodnie  

z § 49 ust. 2  Statutu Gminy Zarszyn , Rada Gminy wybiera ze swojego grona przewodniczącego 

oraz trzech pozostałych członków Komisji Rewizyjnej, której zadaniem jest kontrolowanie 

działalności Wójta, gminnych jednostek organizacyjnych gminy. Ponadto Przewodniczący Rady 

Gminy dodał, iż  zgodnie z art. 18a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym w skład Komisji 

Rewizyjnej nie mogą wchodzić radni pełniący funkcję Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących 

Rady Gminy. Wybory te odbywają się w sposób jawny, poprzez podniesienie ręki, zwykłą 

większością głosów. 

 

- Po wysłuchaniu powyższych wyjaśnień Radni przystąpili do zgłaszania kandydatów na 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zgłosił kandydaturę Radnej Krystyny Trygar.  

Stwierdzając,  iż Radna Krystyna Trygar jest osobą w pełni kompetentną do pełnienia tej funkcji 

poprzez swoje doświadczenie zawodowe jak i doświadczenie w pracy samorządu. Była 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej w kadencji 2002-2006,  Przewodniczącą Komisji Gospodarki 

Komunalnej Budownictwa i Finansów poprzedniej kadencji,  gdzie  spełniła wszelkie oczekiwania 

w tym zakresie. 

 

Radna Krystyna Trygar,  wyraziła zgodę na kandydowanie.   

 

Więcej kandydatur nie zgłoszono.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek  

formalny o zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Wniosek ten przyjęto jednomyślnie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie kandydaturę Radnej 

Krystyny Trygar  na stanowisko Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Kandydatura ta przyjęta 

została większością głosów- 14 głosów za , 0 przeciw i przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Przewodniczącą  Komisji Rewizyjnej została Radna Krystyna Trygar. 

 

-W dalszej kolejności Radni zgłaszali kandydatury na członków Komisji Rewizyjnej.  

 

- Radny Janusz Dębski zgłosił kandydaturę Radnego Janusza Małka.  

Radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

- Radny Adam Malik zgłosił kandydaturę Radnej Anny Szajna. 

Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

- Radny Wojciech Niemiec  zgłosił kandydaturę Radnego Zygmunta Ołowiańczyka. 

Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie formalny wniosek  

o zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Wniosek ten przyjęto jednomyślnie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej , który następnie poddał pod głosowanie.  

Uchwała ta podjęta została jednomyślnie W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała  stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył  Radnej Krystynie Trygar gratulacje  

z okazji wyboru na funkcję  Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, a członkom tej Komisji owocnej 

pracy w kadencji 2010-2014. 

 

- Radna Krystyna Trygar podziękowała Wysokiej Radzie za powierzone jej zaufanie. 

 

Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował radnych , że zgodnie  

z § 56 ust.1, 3 i 4 Statutu Gminy Zarszyn Rada Gminy powołuje oprócz Komisji Rewizyjnej 

następujące Komisje: 

 

1. Komisję Finansów,  Budownictwa i Gospodarki Komunalnej; 

2. Komisję Rolnictwa, Przedsiębiorczości  i Ochrony Środowiska; 

3. Komisję Polityki Społecznej. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy dodał,że  radny może być członkiem nie więcej niż dwóch 

komisji stałych , a przewodniczącym tylko jednej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w  pierwszej kolejności Rada Gminy dokona 

wyboru przewodniczących w/w komisji. Następnie poprosił,  by radni sami zadeklarowali, w której 

komisji chą pracować, poprzez wpisanie swojej kandydatury w przedłożonym projekcie uchwały.  

 

- Jako pierwszą kandydaturę na Przewodniczącego Komisji Finansów, Budownictwa i  Gospodarki 

Komunalnej  Radnego Adama Malika  zgłosił  Radny Janusz Dębski, stwierdzając,  iż Radny Adam 

Malik posiada  doświadczenie w pracy samorządu. Dodał, że  zgłoszony kandydat w ostatniej 

kadencji pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska i ma nadzieję, 

że nadal będzie dobrze wywiązywał się z nowo  powierzonej mu funkcji. 

 

-Radny Adam Malik  wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

- Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek  

formalny o zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Wniosek ten przegłosowano 13 głosami za ,  

0 przeciw i  przy 2 wstrzymujących się. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną kandydaturę Radnego Adama 

Malika na  Przewodniczącego Komisji Finansów, Budownictwa i  Gospodarki Komunalnej.  Za jej 

przyjęciem głosowało - 14 radnych , 0 przeciw , 1 radny wstrzymał się od głosu. Rada dokonała 

wyboru Radnego Adama Malika  na Przewodniczącego  w/w Komisji. 

 

- Radny Adam Malik podziękował Wysokiej Radzie za wybór, deklarując  jednocześnie,  iż będzie  

starał się dobrze wywiązywać z powierzonej mu funkcji.  

 

 



4 

 

- Na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Radny 

Krzysztof Bałut zgłosił kandydaturę Jerzego Stączka. Radny Bałut zaznaczył, iż z jego 

doświadczenia wie,  że w/w kandydat potrafi dobrze wywiązywać się z proponowanej do  

powierzenia mu funkcji. 

 

- Radny Jerzy Stączek  wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

- Radny Wojciech Niemiec zgłosił kandydaturę Radnego Zygmunta Ołowiańczyka uzasadniając 

tym, że  dwie poprzednie kadencje pracował  w Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska dobrze 

zna zagadnienia rolnictwa i sugerował , że byłby dobrym Przewodniczącym tej Komisji . 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk nie wyraził zgody na funkcję Przewodniczącego tej komisji   

informując jednocześnie, że chce zostać jedynie jej członkiem. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek  

o zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Wniosek ten przegłosowano jednomyślnie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną kandydaturę Radnego Jerzego 

Stączka na Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska.  

Za jej przyjęciem głosowało – 15 radnych. Rada dokonała wyboru Radnego Jerzego Stączka na 

Przewodniczącego  w/w Komisji. 

 

- Radny Jerzy Staczek podziękował Wysokiej Radzie za powierzenie mu funkcji Przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa, Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska i zapewnił,że będzie starał się dobrze 

ją  wypełniać.  

 

 

 

- Na Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej kandydaturę Radnego Wojciecha Niemca 

zgłosił Radny Janusz Małek stwierdzając, iż  Radny Niemiec ma wieloletnie doświadczenie 

w pracy samorządu i tę powierzoną funkcję na pewno będzie dobrze sprawował. 

Radny Wojciech Niemiec wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatur nie było. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek  

formalny o zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Wniosek ten przegłosowano jednomyślnie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną kandydaturę Radnego Wojciecha 

Niemca na Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej.  Za jej przyjęciem głosowało – 15 

radnych. Rada dokonała wyboru Radnego Wojciecha Niemca  na Przewodniczącego  w/w Komisji. 

 

- Radny Wojciech Niemiec podziękował Wysokiej Radzie za powierzenie mu funkcji 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej deklarując , iż będzie się starał nie zawieść 

powierzonego mu zaufania..  

 

- Przewodniczący Rady Gminy  Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę w obradach 

sesji. 
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Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał projekt 

uchwały w sprawie  powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy w następującym 

składzie: 

 

- Komisja Finansów, Budownictwa i Gospodarki Komunalnej: 

 

1. Radny Adam Malik – Przewodniczący Komisji 

2. Radny Janusz Dębski 

3. Radna Maria Wegrzyn 

4. Radna Alfreda Gierad 

5. Radny Andrzej Mindur 

6. Radny Krzysztof Bałut 

7. Radny Stanisław Burczyk 

8. Radny Jerzy Stączek 

9. Radny Wojciech Niemiec 

 

 

- Komisja Rolnictwa, Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska 

1. Radny Jerzy Stączek – Przewodniczący Komisji  

2. Radny Andrzej Mindur 

3. Radny Krzysztof Bałut 

4. Radny Adam Malik 

5. Radny Zygmunt Ołowiańczyk 

6. Radna Anna Szajna 

7. Radny Piotr Tutak 

 

 

- Komisja Polityki Społecznej 

1. Radny Wojciech Niemiec  – Przewodniczący Komisji 

2. Rady Janusz Dębski 

3. Radna Alfreda Gierad 

4. Radna Maria Węgrzyn 

5. Radny Janusz Małek 

6. Radny Stanisław Burczyk 

7. Radny Piotr Tutak 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy. Uchwała w powyższej 

sprawie podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad.  7. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Sołtys Zbigniew Mazur wnioskował o zamontowanie oświetlenia ulicznego przy Domu Strażaka 

w Posadzie Jaćmierskiej , a także na  przystanku PKS przy wjeździe do tej miejscowości. 

 

- Kierownik d/s lecznictwa NZOZ „MEDICSAN” w Nowosielcach Pan Dariusz Wanielista 

zabierając głos w pierwszej kolejności podziękował wszystkim zebranym , którzy  oddali głos  na 

jego kandydaturę na radnego do Sejmiku Województwa Podkarpackiego i  pogratulował  wyboru 

radnym do Rady Gminy Zarszyn na kadencję 2010-2014. W dalszej wypowiedzi Kierownik  
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Wanielista stwierdził, iż jego zdaniem  w Radzie Gminy Zarszyn podejmowane są  jednostronne 

działania tylko w  kierunku jednej organizacji. Dotyczy to  w szczególności  wyposażania jednostek 

OSP w samochody strażackie,  na zakup których w budżecie gminy  wydatkowane są znaczne 

środki finansowe,  a one „bezczynnie” stoją w strażackich garażach. W  poprzedniej kadencji gro 

środków przeznaczonych było  na powyższy cel, natomiast sprawy związane z remontem obiektów 

komunalnych, gdzie znajdują się placówki służby zdrowia,  nie były zrealizowane.  Dotyczy to 

między innymi  takich zadań jak: wymiana okien w Punkcie Lekarskim w Bażanówce, naprawa 

przeciekającego  dachu w Ośrodku Zdrowia w Nowosielcach, poprawa złego zewnętrznego stanu 

technicznego budynku Ośrodka Zdrowia w Zarszynie i inne.  

Z uwagi na ciągły brak środków finansowych na powyższe zadania trudno jest spełnić wymagania 

Ministra Zdrowia dostosowując  stan tych obiektów  do Rozporządzenia w sprawie wymagań jakim 

powinny odpowiadać pod względem fachowym i sanitarnym pomieszczenia i urządzenia zakładu 

opieki zdrowotnej, a które kontroluje SANEPiD  

i często są problemy z dopuszczeniem  tych obiektów  do użytkowania. Kierownik Wanielista 

wnioskował o to , aby  w przyszłości w budżecie gminy znalazły się również środki  na realizację  

innych ważnych dziedzin życia  społecznego, jak realizacja zadań  w  służbie  zdrowia,  z 

jednoczesnym pozbawieniem priorytetowego traktowania w budżecie gminy Zarszyn, zakupów    

sprzętu i  samochodów strażackich dla jednostek OSP. 

 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o wyasfaltowanie drogi gminnej od cmentarza do przystanku 

PKS w Odrzechowej, gdyż przy większych opadach deszczu kamień z tej drogi jest zmywany  

i spływa drogą asfaltową w kierunku szkoły. 

Radny wnioskował także, o dokończenie budowy  oświetlenia ulicznego na pozostałej brakującej 

części Odrzechowej . Kolejny wniosek dotyczył prośby o interwencję w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich w Rzeszowie   w sprawie wydania zezwolenia na umiejscowienie na drodze 

wojewódzkiej wiat przystankowych.  

 

- Radny Janusz Dębski poprosił o wystosowanie pisma do  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  

i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie w sprawie odmulenia koryta rzeki Pielnica w Długiem na tzw. 

„Jazie”, ponieważ dość duże zamulenie tego odcinka rzeki powoduje ograniczenia przepływu wody 

i hamuje zatory lodowe. 

- Polemizując z Kierownikiem d/s Lecznictwa Panem Dariuszem Wanielista, Radny Dębski 

powiedział, że bezpieczeństwo p.poż. to  między innymi  także i  zakupy  samochodów strażackich. 

Na stanie jednostek OSP na terenie Gminy znajdują się oprócz nowych stare 40- letnie  samochody  

strażackie , które  w każdej chwili mogą ulec awarii. Według wyliczeń  Komendy Powiatowej PSP  

na  terenie naszej Gminy na przestrzeni roku  doszło do 250 zdarzeń, 25 pożarów. Na Wójcie 

Gminy  spoczywa zabezpieczenie  ochrony ppoż. w myśl ustawy o ochronie przeciwpożarowej. 

Zakupiony ostatnio dla OSP Długie samochód typu średniego udało się pozyskać w ramach 85% 

dotacji środków z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego. 

Wyposażanie jednostek OSP w sprzęt pożarniczy , czy samochody, odbywa się wyłącznie na 

zasadzie dotacji pozyskanych ze środków pozabudżetowych. Radny Dębski podkreślił, że sprzęt 

pożarniczy będący na wyposażeniu gminnych jednostek OSP  nie jest tylko dla samych strażaków, 

ale  służy do zapewnienia bezpieczeństwa ogółu mieszkańców w Gminie Zarszyn i poza nią. Radny 

zaznaczył także, iż na terenie gminy prowadzonych było wiele inwestycji, remontów na obiektach 

mienia komunalnego tj.  szkoły, domy ludowe, a nie - jak twierdzi Kierownik Wanielista - działania 

były prowadzone  jednostronnie w kierunku działalności straży pożarnych.  Następnie Rady Dębski 

stwierdził, iż w ostatnim sprawozdaniu Kierownik  NZOZ MEDICSAN w Nowosielcach nic nie  

wspominał o potrzebach wykonania  tego typu  remontów, a zaznaczył jedynie, że wynikłe 

problemy będzie starał się  rozwiązywać współpracując  z Wójtem, a Rada Gminy sukcesywnie 

będzie przeznaczać środki na remont obiektów służby zdrowia. W sprawozdaniu tym podkreślił 

także,  że jednym z  priorytetów  działalności Zakładu jest  uzyskanie kontraktu na poradnie  
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specjalistyczne. Stąd Radny  i nie rozumie, gdzie leży źródło tak nagłego niezadowolenia z decyzji 

podejmowanych przez Radę Gminy. Radny Dębski stwierdził, iż nie widzi złej woli w działaniu ze 

strony Rady Gminy, gdyż podejmowane działania sprzyjają ogólnemu rozwojowi gminy. 

 

- Radny Krzysztof Bałut zaznaczył, że przy uchwalaniu  budżetu na 2011 r. należy brać  pod uwagę 

stan zadłużeniu gminy. Członkowie Komisji Finansów, Budownictwa i Gospodarki Komunalnej 

będą musieli rozważnie przyjrzeć się kierunkom wydatkowania środków  budżetowych. Radny 

zapytał, co  spowodowało, że wysokość podatków od nieruchomości w 2009 r. była niższa  o około 

400 tys zł,  niż  w planowanym budżecie na 2011 r. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk kolejny już raz wnioskował o to, aby Starostwo Powiatowe 

w Sanoku podjęło niezbędne działania w kierunku doprowadzenia do stanu przejezdności drogi 

powiatowej Pielnia - Nowosielce”przez tzw. górkę”, przez co znacznie zostałby skrócony  czas 

dojazdu  mieszkańców Pielni do np. Urzędu Gminy w Zarszynie. Następnie  Radny Ołowiańczyk 

poprosił Wójta o zorganizowanie na początku kadencji 2010-2014  roboczego spotkania  z Radnymi 

Radny Powiatu  Sanockiego , celem  przyjęcia wspólnej  strategii działania na ten okres. 

 

- Radna Anna Szajna wnioskowała o wyremontowanie przez PKP placu kolejowego w Zarszynie , 

użytkowanego na zajezdnię autobusów  PKS przy tej  stacji, a także o ponownie rozważenie 

i ewentualną przebudowę zajazdu dla autobusów  na tym przystanku. Zgodnie z relacją Radnej  

obecnie pasażerowie przy wsiadaniu  muszą przechodzić za autobusem, brodząc po kałużach 

pełnych wody.  

Radna wnioskowała także o wyremontowanie przeciekającego dachu na budynku Domu Ludowego 

w Nowosielcach, a także o przeznaczenie w budżecie gminy środków na budowę kaplicy 

cmentarnej na cmentarzu komunalnym w Nowosielcach.  

 

- Sołtys Anna Ochęduszko poinformowała, iż nie będzie już kandydować w wyborach  sołtysa 

Jaćmierza , które odbędą  się w dniu 19 grudnia 2010 r.  i tym samym chciała podziękować 

Wysokiej Radzie za 4 -letnią owocną współpracę na rzec rozwoju społeczności lokalnej Jaćmierza. 

Pani Sołtys dodała, iż pomimo jej wspólnych starań razem z Radnym Ryszardem Stączkiem,  

nie udało się  uzyskać bezpośredniego połączenia PKS z Sanoka do Rzeszowa przez Jaćmierz. 

 

- Sołtys Zarszyna Franciszek Gajewski ustosunkował się do wniosku Radnej Anny Szajna  

w sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy środków na budowę kaplicy cmentarnej na cmentarzu 

komunalnym w Nowosielcach. Stwierdził, że mieszkańcy Zarszyna i Posady Zarszyńskiej  

z własnych środków sami  finansują  budowę ogrodzenia i kaplicy cmentarnej  na cmentarzu 

parafialnym w Zarszynie - cyt. „ i nie wyciągają ręki do budżetu gminy”. W tym przypadku jak 

zaznaczył Sołtys,  ze strony radnych w kontekście równości społecznej  byłoby nietaktem,   aby  

w Nowosielcach zadanie to było realizowane z budżetu gminy. 

 

- Radna Anna Szajna odpowiedziała, że nie jest winą mieszkańców Nowosielec, iż cmentarz w tej 

miejscowości jest cmentarzem komunalnym, natomiast zadaniem Gminy jest wybudowanie na nim 

kaplicy cmentarnej. Radna zdaje sobie sprawę z tego, iż  jest to wydatek dla budżetu gminy, ale 

takie są fakty. 

 

- Radny Jerzy Stączek poinformował, iż analizując wielkość środków  przewidzianych na remont 

dróg gminnych w  projekcie budżetu  gminy na rok 2011 doszedł do wniosku, że  najmniej jest ich 

na drogi w Jaćmierzu, gdzie- jak zaznaczył Radny- w tej dziedzinie też jest jeszcze wiele do 

zrobienia.  
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- Radny Piotr Tutak wnioskował o pilne przeznaczenie w budżecie gminy  środków na remont 

obiektu Domu Ludowego w Zarszynie”dawne kino” poprzez wzmocnienie fundamentów.  

Drugi wniosek Radnego dotyczył usytuowania  kilku progów zwalniających na  na ulicy Szkolnej  

w Zarszynie, celem ograniczenia nadmiernej prędkości na tym odcinku drogi. 

 

Ad. 8. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek odpowiedziała Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że od 

2010 r. opodatkowane zostały podatkiem od nieruchomości drogi gminne i wewnętrzne. 

To spowodowało, że dochody wzrosły nam o około 400 tys zł w stosunku rocznym,  jak również 

wydatki w dziale 700 wzrosły o tę samą kwotę. 

 

- Wójt Gminy odpowiadając na zgłoszone wnioski odpowiedział, że większość z nich dotyczyła 

roku budżetowego 2011. Projekt budżetu na 2011 r.  będzie  analizowany na posiedzeniach Komisji, 

i wówczas  trzeba  będzie się  zastanowić nad tym, czy z chwilą  realizacji tzw. dużych  zadań 

inwestycyjnych - jak  budowa sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej, budowa oświetlenia 

hybrydowego,  odnowa  miejscowości w ramach  Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich , 

których wartość inwestycyjna przekracza kwotę ponad 20 mln zł,  wystarczy środków na realizację 

innych, mniejszych zadań zgłaszanych na sesjach.  Ponadto trzeba też mieć na uwadze obecne 

zadłużenie budżetowe gminy. 

W dalszej wypowiedzi Wójt podkreślił, iż na  wykonanie oświetlenia ulicznego,  jak i innego  

różnego rodzaju   zadania inwestycyjne  zgłaszane   przez radnych, wymagana  jest dokumentacja 

techniczna, pozwolenie na budowę , a dopiero wówczas  możliwa jest ich realizacja. W obecnej 

sytuacji budżetowej gminy na zgłaszane zadania można będzie jedynie wykonać pewne 

dokumentacje, a  ich realizacja  nastąpi z chwilą wygospodarowania  środków w budżecie gminy. 

Następnie Wójt dodał, że  na każdej prawie sesji zgłaszane są wnioski w sprawie poprawy stanu 

technicznego dróg wewnętrznych, gminnych, które  w miarę  posiadanych środków własnych  lub 

pozyskanych z zewnątrz są remontowane. Pan Wójt podkreślił, iż dużym problemem będzie to, że 

część terenów naszej Gminy objęta jest strefą ochroną przyrody  NATURA 2000  i w związku z tym 

są i będą bardzo duże problemy z uzyskaniem pozwolenia na realizację niektórych zadań 

inwestycyjnych na terenie Gminy.  

 

Następnie Wójt odpowiedział : 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu, że  do Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych   

wystosowane zostanie pismo w sprawie  odmulenia rzeki Pielnica w Długiem na odcinku 

koło”Jazu”; 

- Radnemu Zygmuntowi Ołowańczykowi , iż zostanie zorganizowane wspólne spotkanie Radnych 

Rady Gminy Zarszyn z Radnymi Rady Powiatu Sanockiego w celu przyjęcia planu działań  na 

kadencję 2010-2014. Odnośnie drogi powiatowej Pielnia - Nowosielce przez „górkę”Wójt wyraził 

pogląd , że Gmina może ją  przyjąć, ale po jej wyremontowaniu; 

- Radnej Annie Szajna , że droga krajowa przebudowywana była przez Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad. Według tej Dyrekcji  zajazd dla autobusów w Zarszynie został wykonany 

właściwie i zgodnie z zasadami bezpieczeństwa i wymogami technicznymi, zaś teren przyległy do 

zajezdni autobusów jest terenem należącym do PKP i Gmina nie może wykonywać tam żadnego 

remontu; 

- Radnemu Piotrowi Tutakowi i Annie Szajna, że remonty  domów ludowych powinny być 

przeprowadzane w  ramach środków  funduszy sołeckich, gdyż  najprawdopodobniej  inne środki 

trudno będzie wygospodarować w budżecie gminy; 

- W sprawie zgłoszonego wniosku Radnego Tutaka , że na wykonanie progów zwalniających na 

drodze gminnej w Zarszynie -  ulica Szkolna, w obecnej chwili w budżecie Gminy brak jest 

wolnych środków; 
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- Na zakończenie wypowiedzi Wójt wskazał na wykonane drobne remonty w obiektach służby 

zdrowia, tj. w Pielni, Bażanówce i Jaćmierzu , które udało się wykonać w tym roku, a które 

zrealizowane były celem wykonania  zaleceń  SANEPIDu. Następnie Wójt poinformował, 

iż  jednym  z poważniejszych problemów do pokonania  jest  zła jakość wody w punkcie lekarskim 

w Odrzechowej wykazywana przez SANEPiD. Dopóki nie zostanie wybudowany wodociąg w tej 

miejscowości,  woda   będzie musiała być dowożona do tego Punktu, gdyż  w innym przypadku  

będą nakładane wysokie kary pieniężne.  

 

Ad. 9. Kończąc obrady sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach i ogłosił trzecią  sesję Rady Gminy w kadencji 

2010 – 2014  za zamkniętą. 

 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

          Przewodniczący 

Protokołowała:               Rady Gminy Zarszyn 

Irena Kasza               mgr Janusz Konieczny 


